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PROTOKÓŁ Nr 26/20 

z obrad XXVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

29 października 2020 r. w godzinach od 15:05 do 17:35 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz 

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Załącznik lista gości na posiedzeniu XXVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-30, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

d) zmiany uchwały w sprawie nadania statutu Domowi Kultury w Rajgrodzie, 

e) wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie w drodze umowy nieruchomości, 

wchodzących w skład Zasobu Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa na cele 

związane z pomocą społeczną oraz związane z kulturą i kulturą fizyczną, 

f) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości. 

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas otwarcia obrad sesji na 15 radnych obecnych było 12 

radnych. 

 

 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 
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Przewodniczący poddał porządek obrad  pod głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła porządek obrad XXVI Sesji  

Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Burmistrz poinformował o wystawie zdjęć stowarzyszenia RajTeam Rajgród, która jest 

obecnie w Urzędzie Miejskim w Rajgrodzie. Dodał, iż planuje się przenieść wystawę do 

Domu Kultury w Rajgrodzie. Przypomniał zebranym również o aktywności stowarzyszenia. 

Poprosił Prezesa RajTeam Rajgród o przedstawienie działalności stowarzyszenia. 

Krzysztof Mroziewski – Prezes Stowarzyszenia przedstawił informację o działalności 

Stowarzyszenia oraz planach na przyszłość. Wystawę, do końca 2020 r. będzie można 

oglądać w Domu Kultury w Rajgrodzie. 

Informację o działalności i planach na najbliższą przyszłość w zakresie współpracy z Gminą 

Rajgród przedstawił Grzegorz Gardocki – dowódca Jednostki Strzeleckiej 1011 Grajewo. 

Podkreślił, iż aktywny udział w działaniach Jednostki bierze młodzież z terenu Gminy 

Rajgród. Następnie Burmistrz Rajgrodu wspólnie z Przewodniczącym Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie wręczyli dowódcy Jednostki okolicznościowy grawerton. 

Podinspektor Adam Brodowski – Komendant Powiatowy Policji w Grajewie przedstawił 

informację na temat funkcjonowania policjantów z oddziałów prewencji na terenie Gminy 

Rajgród w okresie letnim. Dodał również informacje na temat łodzi policyjnej na Jeziorze 

Rajgrodzkim. Poinformował, iż kupno nowego silnika to koszt 40-50 tysięcy. Poinformował, 

iż w tej sprawie liczy na przychylność radnych. Burmistrz podziękował za dotychczasową 

współpracę z gminą. Dodał, iż rada rozmawiała już na temat zakupu silnika do łodzi i 

wyraziła pozytywne stanowisko w tej sprawie.  

Na temat prewencji policji w gminie wypowiedział się również Tomasz Pawlaczyk – 

Kierownik Posterunku Policji w Rajgrodzie. 

 

Ad. 3. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji 

Burmistrz na wstępie poinformował o wydanych zarządzeniach od numeru 166 do 174. 

Dodał, iż jeszcze nie wszystkie zarządzenia są dostępne na stronie BIP Urzędu Miejskiego w 

Rajgrodzie. 

Burmistrz poinformował, iż informacja będzie dotyczyć okresu jego pracy od XXV sesji, 

która miała miejsce 29 września br. 

 

30 wrzesień – Burmistrz uczestniczył w zebraniu PROT – Podlaskiej Regionalnej Organizacji 

Turystycznej. 

1 październik – spotkanie z Kacprem Bućko – Drużynowym IV RDH „Ora Et Labora”. 

Rozmowa dotyczyła bieżącej współpracy. Powstał pomysł przygotowania inscenizacji Bitwy 

pod Rajgrodem. Zostały omówione również sprawy organizacyjne. 

2 – 6 październik – spotkania w Starostwie Powiatowym  dotyczące uzgodnień i ustaleń w 

specyfikacji budowy drogi w Rydzewie. 

7 października – spacer badawczy zorganizowany w ramach projektu zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w Woźnejwsi. 
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8 października- spotkanie w Karczewie i Kozłówce. Tematem spotkań było uzgodnienie z 

mieszkańcami ewentualnej przyszłej sprzedaży nieruchomości byłych szkół w Karczewie i w 

Kozłówce. 

9 października – spotkanie sołeckie w Bełdzie. Zostały omówione sprawy bieżące z 

sołtysami z gminy. 

13 października  - Burmistrz uczestniczył w uroczystości święta Dnia Edukacji Narodowej w 

szkołach w Rydzewie i Rajgrodzie. 

19 października – uczestnictwo w rozprawie sądowej, dotyczącej sporu z firmą 

SUNGRAND o kary umowne.  

Inwestycje w Gminie Rajgród: 

Firma STRABAG kończy prace nad przebudową drogi gminnej w Wólce Piotrowskiej. 

Wykonano już większość zaplanowanych robót, w tym podbudowę, odwodnienie 

i nawierzchnię asfaltową. Z uwagi na bardzo wąski pas drogowy, wykonawca umacnia 

dodatkowo korpus drogi i uzupełnia pobocza kruszywem. Pozostały do wykonania wjazdy na 

posesje, ustawienie oznakowania pionowego oraz uporządkowanie terenu.  

Wartość robót budowlanych wynosi 359 123,35, z czego 60 % (tj. 215 474,01 zł) 

to dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Dnia 30 września w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Podlaskiego gmina złożyła 

wniosek o dofinansowanie budowy nowej sieci kanalizacyjnej w Biebrzy oraz zakup 

osuszacza powietrza do stacji uzdatniania wody w Rajgrodzie. 

Dnia 30 września Gmina złożyła pięć wniosków o dofinansowanie ze środków Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych, z przeznaczeniem na realizację następujących działań: 

 Modernizacja i rozbudowa oświetlenia ulicznego na terenie wiejskim – 1 350 000,00 

zł 

 Wkład własny do przebudowy drogi w Czarnej Wsi – 594 400,00 zł 

 Wkład własny do rozbudowy drogi powiatowej w Rydzewie – 899 100,00 zł 

 Termomodernizacja szkoły podstawowej w Rydzewie – 1 500 000,00 zł 

 Przebudowa drogi Kolonia Lewa – 1 000 000,00 zł.  

Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała, iż po stronie planu wydatków i do-

chodów wprowadza się następujące zmiany: 

1. Dokonuje się zmiany paragrafu po stronie planu dochodów z par.2440 na par.2690 w 

związku ze zwiększeniem w rozdziale 85504, na podstawie Umowy Nr RE-I.042.16.42.2020 

o wsparcie realizacji zadania publicznego realizowanego w ramach Programu Asystent 

Rodziny na rok 2020. Wyżej wymieniona kwota wynika z dofinansowania środków z 

Funduszu Pracy 100,00% z przeznaczeniem na pokrycie kosztów dotyczących dodatku do 

wynagrodzenia asystenta rodziny, o którym mowa w art.12 ust.1 ustawy z dnia 9 czerwca 

2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Kwota 1.700,00zł. 

2. Dokonuje się zmian w planie wydatków działu 754 –bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
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przeciwpożarowa. Wynikają one z dostosowania do aktualnych potrzeb. Zmniejsza się w 

rozdziale 75412 paragraf usług (1.500zł) oraz opłaty składek (2.000zł), zwiększa paragraf 

zakupu materiałów i wyposażenia na potrzeby zakupu opału do OSP Rajgród i Woźnawieś-

3.500zł. Zmniejsza się par. 3030 zwiększa 3020 –zakup butów gumowych i umundurowania 

dla jednostki OSP Rajgród – 1.280zł. Zmniejsza się w rozdziale 75405 paragraf zakupu 

materiałów i wyposażenia z o kwotę 3.000zł oraz paragraf zakupu usług pozostałych o kwotę  

1.700zł z przeznaczeniem na zakup paliwa dla jednostek OPS z terenu gminy Rajgród -

4.500zł i naprawę pilarek w OSP Rajgród -200zł. Zmniejsza się w rozdziale 75495 par. 

dotyczący usług o kwotę 3.000zł z przeznaczeniem na naprawę samochodu w OSP Rydzewo-

rozdział 75412 par. 4210. Ogólna kwota zwiększeń i zmniejszeń-12.480,00zł. 

3. Dokonuje się zmian w planie wydatków UM w rozdziale 71004 pomiędzy paragrafami w 

ramach udziału w projekcie „Konsultacje społeczne metodą na podniesienie jakości w 

obszarze planowania i zagospodarowania przestrzennego”. Zmiany dotyczą potrzeb bieżących 

w ramach realizacji zadania w celu ostatecznego rozliczenia projektu. Ogólna kwota 

zwiększeń i zmniejszeń-930zł. 

4. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków OPS w związku z przewidywaną 

nadwyżką środków na poszczególnych paragrafach. Kwota zmniejszeń ogółem – 26.596zł. 

Dokonuje się również zwiększenia na wypłatę ekwiwalentu dla pracownika socjalnego za 

używanie własnej odzieży oraz pranie - 372zł. 

5. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków UM z przeznaczeniem na opracowanie 

dokumentacji projektowej dla zadania pn. „Budowa altany w miejscowości Woźnawieś”. 

Rozdział 92195. Kwota 1.845zł. 

6. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków UM w związku z oszczędnością w ramach 

zadania pn. „Realizacja inwestycji infrastrukturalnej we wsi Wojdy służącej zaspokojeniu 

potrzeb mieszkańców w zakresie kultury i kultury fizycznej. Rozdział 92695. Kwota 1.845zł. 

7. Dokonuje się zmian w planie wydatków Szkoły Podstawowej w Rydzewie polegającą na 

przesunięciu środków na wynagrodzenia z rozdziału 80101 do rozdziału 80103 – Kwota 

15.850zł zł. 

8. Dokonuje się zmian w planie wydatków UM polegającą na zmniejszeniu wydatków w 

rozdziale 80195 i przesunięciu ich do rozdziału 75023 w związku z bieżącymi potrzebami. 

*Zwiększenie w par. 4300 rozdziału 75023 dotyczy: *wypłaty wynagrodzenia dla firmy 

Delloitte w związku z prawomocnym wyrokiem NSA z dnia 16.07.2020r, zgodnie z którym 

Gminie przysługuje prawo do dokonania odliczenia VAT naliczonego od wydatków na 

infrastrukturę w oparciu o pre-współczynnik metrażowy. Kwota 137.889zł. *Zwiększa się 

środki na zakup licencji na program do obsługi WPF 2.000zł, *zwiększa się środki na 

delegacje pracowników-2.000,00zł. *zwiększa się paragraf 4610 w rozdziałach 75023-20zł, 

75412-303zł. w związku z opłatami za postępowanie sądowe i komornicze. 

9. Dokonuje się zmian w załączniku pn. „Wpływy z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 

2020r.” w związku z przeznaczeniem części środków z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na zakup niezbędnych środków dezynfekcji oraz środków czystości na walkę z 

covid (rękawiczki, płyny do dezynfekcji, żele do dezynfekcji, papier do rąk używany podczas 

dezynfekcji)– 4.000zł. Zmian dokonuje się zgodnie z art. 15qc Ustawy o szczególnych 
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rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem covid19, 

innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych z dnia 2 marca 2020 r. 

Dokonuje się również zmian pomiędzy rozdziałami: zmniejsza plan rozdziału 85205-940zł, 

zwiększa plan rozdziału 85154-940zł. 

10. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków i dochodów na podstawie pisma znak 

FBII.3111.466.2020.WM z dnia 27 października 2020r.w sprawie zmian w budżecie na 

2020r.na realizację zadań zleconych. Powyższe zwiększenie przeznacza się na realizację 

świadczeń rodzinnych na podstawie ustawy o świadczeniach rodzinnych, na realizację 

świadczenia z funduszu alimentacyjnego na podstawie ustawy o pomocy osobom 

uprawnionym do alimentów, na realizację zasiłku dla opiekuna na podstawie ustawy o 

ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów. Rozdział 85502. Kwota 65.500,00zł. 

11. Dokonuje się zwiększenia po stronie planu dochodów i wydatków Urzędu Miejskiego w 

Rajgrodzie w związku z zamiarem podpisania umowy o powierzenie grantu w ramach 

Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 Osi Priorytetowej nr I 

„Powszechny dostęp do szybkiego Internetu” działanie 1.1.: „Wyeliminowanie terytorialnych 

różnic w możliwości dostępu do szerokopasmowego Internetu o wysokich 

przepustowościach” dot. realizacji projektu grantowego pn. Zdalna Szkoła Plus-Wsparcie 

Ogólnopolskiej Sieci Edukacji w systemie kształcenia zdalnego. Gmina Rajgród przeznaczy 

dofinansowanie na zakup sprzętu. Rozdział 80195. Kwota 10.200,00zł. 

12. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków i dochodów na podstawie pisma znak 

FBII.3111.481.2020.AS z dnia 26 października 2020r.w sprawie zmian w budżecie na 

2020r.na realizację zadań zleconych. Powyższe zwiększenie przeznacza się na zwrot części 

podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 

rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania ws. jego zwrotu, 

poniesionych w tym zakresie przez gminy w II terminie płatniczym 2020r. Rozdział 01095. 

Kwota 441.543,62zł. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami 

bieżącymi w 2020 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 

ustawy o finansach publicznych. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXVI/159/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 29 października 2020 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2020.   

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Pytań nie wniesiono. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozy-

tywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego gło-

sowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/159/20 Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 października 2020 r. w sprawie zmian w budżecie gminy 

Rajgród na rok 2020. 

 

 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-30 
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Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Poinformowała, iż zmiany ujęte w projekcie uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  są zgodne ze zmianami ujętymi w 

projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2020. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżą-

cymi w 2020 roku jest dodatni, co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o 

finansach publicznych. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXVI/160/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 29 października 2020 r. w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy 

Rajgród na lata 2020 – 2030.   

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Pytań nie wniesiono. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/160/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 października 2020 r. w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej  gminy Rajgród na lata 2020 – 2030. 

 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Poinformowała, że projekt uchwały był szczegółowo 

omawiany na komisji Rady Miejskiej. Zapytała czy jest konieczność omawiania projektu 

uchwały raz jeszcze na sesji. Radni zadecydowali, iż nie ma takiej potrzeby. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXVI/161/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 29 października 2020 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Pytań nie wniesiono. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/161/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 października 2020 r. w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Kultury w Rajgrodzie 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Przypomniał, że projekt tej uchwały był szczegółowo 

omawiany na posiedzeniu komisji. Wytłumaczył, że zmiana uchwały polega na dodaniu do 

statutu Domu Kultury zapisów umożliwiających mu prowadzenie punktu informacji 
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turystycznej oraz prowadzenia działalności w zakresie dożywiania dzieci i młodzieży na 

obszarze gminy Rajgród, świadczenie usług gastronomicznych, w tym cateringowych. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXVI/162/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 29 października 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi 

Kultury w Rajgrodzie. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Pytań nie wniesiono. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie przy jednym głosie „przeciw”. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów (jeden przeciw) przyjęła 

Uchwałę Nr XXVI/162/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 października 2020 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Kultury w Rajgrodzie. 

 

e) wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie w drodze umowy nieruchomości, 

wchodzących w skład Zasobu Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa na cele związane 

z pomocą społeczną oraz związane z kulturą i kulturą fizyczną. 

Głos zabrał Sekretarz- Piotr Milewski. Przypomniał, iż projekt uchwały był szczegółowo 

omówiony na komisjach. Poinformował o przejęciu dwóch nieruchomości od Zasobu 

Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa. Pierwsza jest to działka w miejscowości Wojdy z 

przeznaczeniem na cele rekreacyjne, druga jest to nieruchomość składająca się z lokalu 

mieszkalnego w budynku przy ulicy Warszawskiej 11. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXVI/163/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 29 października 2020 r. w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie w drodze 

umowy nieruchomości, wchodzących w skład Zasobu Nieruchomości Rolnych Skarbu 

Państwa na cele związane z pomocą społeczną oraz związane z kulturą i kulturą fizyczną  

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Pytań nie wniesiono.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/163/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 października 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przyjęcie w drodze umowy nieruchomości, wchodzących w skład Zasobu 
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Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa na cele związane z pomocą społeczną oraz związane 

z kulturą i kulturą fizyczną 

 

f) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Przypomniał, iż projekt uchwały był szczegółowo 

omówiony na komisjach. Poinformował, że w związku z zamiarem sprzedaży jednego z 

lokali, którego właścicielem jest Gmina Rajgród umiejscowionego w budynku przy ulicy 

Warszawskiej 24 w Rajgrodzie, wpłynął wniosek o udzielenie bonifikaty na sprzedaż tej 

nieruchomości. Po omówieniu projektu tej uchwały na komisjach zaproponowano, aby 

stawkę  procentową bonifikaty określić na 40%. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXVI/164/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 29 października 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy 

sprzedaży nieruchomości.  

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Pytań nie wniesiono.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/164/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 października 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości. 

 

Ad. 5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Matysiewicz przeczytał pismo od lokatorów bloków przy ul. Warszawskiej 24 i 26, 

którzy również chcieliby wykupić mieszkania. Mieszkańcy stwierdzili jednak ich zdaniem 

oszacowana cena przez rzeczoznawcę została zawyżona. Przedstawione pismo od mieszkań-

ców bloków nr 24 i 26 w Rajgrodzie przedstawia wątpliwości wyceny wartości nieruchomo-

ści przez rzeczoznawcę.  

 

Radca Prawny – Andrzej Chmielecki poinformował, że jeżeli mówimy o rzeczoznawcy to 

mówimy o osobie z uprawnieniami. Jeżeli danym osobom nie odpowiada wynik pracy 

rzeczoznawcy to mają oni możliwość odwołania się do Stowarzyszenia Rzeczoznawców. 

Wówczas stowarzyszenie może wyznaczyć inną osobę, która by skorygowała czy wycena 
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została wykonana rzetelnie. Dodał, iż nie jest rolą Burmistrza podważanie wyceny dokonanej 

przez osobę z odpowiednimi uprawnieniami. 

 

Ad. 6. Sprawy różne. 

 

Joanna Hader – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie poinformowała, iż 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Rajgrodzie wznawia usługę „Zakupy dla Seniora” adresowaną 

do mieszkańców Gminy Rajgród w wieku powyżej 60 roku życia, którzy zamieszkują 

samotnie lub z drugą osobą w podeszłym wieku lub z niepełnosprawnością. Ze względu na 

ograniczone możliwości transportowe OPS prosi aby zgłaszały się wyłącznie osoby które 

pozostają w swoich domach i nie mogą liczyć na pomoc w zakupach ze strony rodziny, 

sąsiadów, znajomych. Koszt zakupu niezbędnych artykułów pokrywa zainteresowany z 

własnych środków. W celu dotarcia z usługą do jak największej liczby osób, zasadne jest, aby 

kwota zgłaszanych zakupów nie była wyższa niż 200 zł. Osoba potrzebująca pomocy może 

zgłosić konieczność dokonania zakupów raz w tygodniu. W ramach usługi pracownicy 

Ośrodka będą dokonywać zakupów wyłącznie podstawowych artykułów spożywczych, 

środków czystości i higienicznych w ilościach  niezbędnych do samodzielnego 

funkcjonowania w wybranym sklepie  posiadającym szeroki asortyment artykułów. 

Zgłoszenia przyjmuje Ośrodek Pomocy Społecznej w Rajgrodzie  pod numerem telefonu 

86 272 18 45 w terminie od poniedziałku do piątku od godz. 8.00 do godz. 13.00 lub do 

wyczerpania możliwości organizacji dowozu. Zakupy będą dostarczane w następnym dniu 

roboczym po zgłoszeniu. Kierownik OPS poprosiła radnych o rozpowszechnienie 

powyższych informacji wśród mieszkańców. 

 

Marek Kostrzewski – Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Rajgrodzie i Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Grajewskiego przekazał informację o 

realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych na sesji w dniu 29 września 2020 r., które to 

w zdecydowanej większości dotyczyły utrzymania i poprawy stanu dróg gminnych i 

powiatowych. Dodał, iż ZGKiM dokonał czyszczenia i koszenia poboczy przy osiedlu w 

Rajgrodzie. Zakład w dalszym ciągu wymienia wodomierze na zdalne odczyty oraz rozpoczął 

remont wejścia do Szkoły Podstawowej w Rydzewie. Zakład uzupełnia również masę 

asfaltową na drogach. Dyrektor poprosił radnych o zgłaszanie uzupełnienia masy asfaltowej 

na drogach gminnych. Zakład na bieżąco uzupełnia oznakowania przy drogach gminnych 

oraz dokonał montażu odnowionych krzyży na drogach Czarna Wieś, Kosiły, Tama, Bełda. 

Przed Wszystkimi Świętymi zakład posprzątał również wszystkie cmentarze, które są w 

gminnej ewidencji. Zakład dokonał również montażu przystanku autobusowego w Kozłówce. 
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Dodał, iż jako Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Grajewskiego, 30 września na komisjach 

Rady Powiatu zgłosił wszystkie uwagi i prośby Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Dodał, iż sprawy dotyczyły przede wszystkim poboczy i dróg powiatowych na terenie gminy. 

M. Kostrzewski zauważył, iż realizowane były jakieś prace na trasie Miecze – Rydzewo oraz 

podjazd do remizy OSP w Bełdzie. Powiat również dokonał wycinki zakrzaczeń z 

miejscowości Czarna Wieś, co polepszyło widoczność. Dodał, iż obiecano wyczyszczenie 

rowu i poprawę przepustu w Karczewie na początku listopada. Wytłumaczył również problem 

zwężonego odcinka drogi Łazarze – Turczyn. M. Kostrzewski wytłumaczył, iż droga 

przebiega zgodnie z planami. 10 metrowy pas drogowy nagle zmniejsza się do 6 metrów. 

Zasygnalizował Powiatowi, aby lekko przesunąć drogę, żeby nie było tak mocnego 

załamania. Dodał, iż na ten temat brak jest odpowiedzi, jedynie zabezpieczono ten odcinek 

drogi. M. Kostrzewski poinformował, iż wrócił temat wycinki zakrzaczeń przy ulicy Żabiej, 

jednak na informacje na ten temat trzeba poczekać.  

 

Pan Jacek Piorunek- Specjalista ds. inwestycji i promocji zapytał czy wymiana liczników na 

zdalne w Rajgrodzie obciąża mieszkańca. 

Marek Kostrzewski – Dyrektor ZGKiM odpowiedział, że licznik, urządzenie pomiarowe 

obciąża przedsiębiorstwo wodociągowo- kanalizacyjne. 

 

Radny Król kolejny raz poinformował Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu o słabej kondy-

cji dróg powiatowych. Dodał, iż mieszkańcy Woźnejwsi i Karczewa wystosowali pismo do 

powiatu w sprawie słabej kondycji drogi na trasie Tama – Woźnawieś – Karczewo. 

Burmistrz – Ireneusz Gliniecki przypomniał o sprzątaniu grobów wojennych znajdujących się 

na terenie Gminy Rajgród. Poprosił Dyrektora ZGKiM, aby pracownicy zakładu do 1 

listopada postarali się częściej opróżniać pojemniki na śmieci na cmentarzach parafialnych. 

Poinformował również o staraniach i pracach nad drogą w Rydzewie. Burmistrz wyraził 

również swoje zdziwienie, że powiat przez tyle lat nie uporządkował kwestii szerokości drogi 

Turczyn – Łazarze. Burmistrz poinformował, iż wczoraj Powiat ogłosił trzeci przetarg na 

rozbudowę drogi w Rydzewie.  

 

Przewodniczący Rady poprosił, aby dopilnować sprawę drogi w Karczewie. Dodał, iż droga 

jest w bardzo złym stanie. Poinformował, iż autobus wożący dzieci do szkoły nie jest w stanie 

zawrócić ze względu na zły stan skrzyżowania dróg. 
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Andrzej Graczewski – Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Rajgrodzie przedstawił 

informację o funkcjonowaniu szkoły w czasie pandemii i problemach związanych od strony 

technicznej zdalnego nauczania. Poinformował o pracach nad ulepszeniem programu do 

nauczania zdalnego i o przygotowaniach nauczycieli do pracy zdalnej w nowym programie. 

Dodał, iż szkoła udostępniła komputery uczniom nie posiadającym odpowiedniego sprzętu i 

oprogramowania. Zwrócił również uwagę na problem internetu w różnych miejscowościach 

gminy. Poinformował, iż edukacja zdalna spowoduje w tych grupach dzieci dużą dziurę w 

edukacji, czego się niestety nie uda już naprawić. Dodał, iż po zajęciach zdalnych oraz 2 

miesiącach wakacji, nauczycielom trudno jest spowodować aktywność dziecka do 

systematycznej pracy. Dyrektor poinformował, iż tegoroczny egzamin 8klasisty wypadł na 

bardzo dobrym poziomie. Poprosił rodziców o cierpliwość, wsparcie i komunikację ze szkołą.  

Marek Kostrzewski jako rodzic, zapytał Dyrektora ZS-P w Rajgrodzie czy do 8 listopada 

będą nowe zagadnienia, czy powtórka tego, co było. Zapytał również, czy jeżeli będzie 

wiadomo, że po 8 listopada lekcje w szkołach będą nadal zawieszone, czy będą wprowadzane 

nowe tematy.  

Dyrektor ZS-P poinformował, iż najbliższy tydzień do 5 listopada będzie powtórką materiału. 

Dodał, iż w szkole 2,3,4 listopad są dniami wolnymi, jest to czas na przygotowanie 

nauczycieli do nauczania na nowej platformie. Po 5 listopada, zapewne trzeba wprowadzić 

kolejne nowe tematy.  

Jacek Piorunek Radny SWP zapytał dyrektora, czy nie uważa, że lekcje powinny być 

prowadzone w telewizji.  

Dyrektor poinformował, iż każda klasa jest inna, każdy nauczyciel zna specyfikę swojej 

klasy, jej umiejętności, braki, problemy. Dodał, iż jest zwolennikiem nauczania nauczyciel – 

klasa. Przypomniał, iż takie lekcje w telewizji były prowadzone przed wakacjami. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na trudności dzieci w trakcie lekcji on-line spowodo-

wane słabym zasięgiem internetu. Dodał, iż często lekcje są przerywane ze względu na słaby 

zasięg internetu. Przypomniał o poprowadzonym internecie (3 węzły), z którego nikt nie ko-

rzysta. 

Radny Król poinformował, iż w Woźnejwsi jest całe centrum internetu, natomiast 

miejscowość zaznaczona jest jako czarna strefa odbioru sygnału radiowego i internetowego. 

Zaproponował, aby w związku z pandemią i koniecznością lekcji on– line zgłosić powyższy 

problem w Urzędzie  Marszałkowskim. Dodał, iż dobrze by było, aby Urząd Marszałkowski 

uruchomił poprowadzony światłowód. 
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Jacek Piorunek Radny SWP poinformował, iż powyższy temat postawi na komisjach SWP. 

Dodał, iż może w ramach nowych programów europejskich (antykowidowych) nie robić np. 

s– drogi, ale zająć się innym, jakże ważnym problemem edukacji zdalnej.  

Radny Król poinformował, iż wybudowany światłowód to pieniądze wyrzucone w błoto, 

ponieważ nikomu nie służy. 

Jacek Piorunek poinformował, iż „ostatnia mila” miał być projektem, którego zamiarem było 

wzmocnienie infrastruktury, oraz chrona przedsiębiorców, którzy mieli ją budować i 

prowadzić do poszczególnych miejscowości. Okazało się jednak, iż internet radiowy jest 

wystarczający. Przedsiębiorca, żeby mógł zarobić pieniądze, musi otrzymać deklaracje 

mieszkańców do podłączenia. Dodał, iż podłączenie do światłowodu na pewno nie będzie 

tańsze od internetu radiowego, co powoduje brak zainteresowania światłowodem przez 

mieszkańców.  

Burmistrz wyraził swoje zdanie na temat projektu „ostatnia mila”. Zdaniem burmistrza, zanim 

ten projekt przygotowywano, nikt nie dokonał analizy rynku. Nikt nie zapytał, czy projekt 

zadziała. Dodał, iż projekt nie zadziałał, ponieważ biznes nie był tym zainteresowany, gdyż 

projekt nie był dla nich opłacalny. Zabrakło ekspertyz, wypowiedzi branżystów, stanowiska 

biznesu, czy projekt zadziała. Branża nie była zainteresowana powyższym projektem. 

Burmistrz zaapelował do wszystkich o cierpliwość w kontekście zdalnego nauczania. Dodał, 

iż nauka zdalna to nie wina dyrektorów, nauczycieli, ani rodziców czy dzieci.  

Joanna Maszczyk poinformowała, iż tak jak wiele szkół w Polsce, również jej szkoła boryka 

się z różnymi problemami, które w miarę możliwości i współpracy z rodzicami stara się na 

bieżąco rozwiązywać. Poinformowała, iż również uczniowie i nauczyciele borykają się z 

problemami lekcji on – line, jednak są one ostatnio sporadyczne.  

Przewodniczący Rady poinformował, iż wpłynęło pismo z Urzędu Skarbowego w Grajewie 

dotyczące uwag do złożonych przez radnych oświadczeń majątkowych. Przewodniczący 

poprosił radnych o odebranie uwag w Biurze Rady i uwzględnienie ich podczas złożenia 

kolejnych oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż kolejna sesja planowana jest na dzień 20 listopada br.  

Ad. 7. Zamknięcie obrad 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 17:35 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XXVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 
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